
 

 

Betreft: Reactie op de Ontwerpregeling van de Minister van Landbouw, Natuur  

en Voedselkwaliteit tot wijziging van de Uitvoeringsregeling Meststoffen 

 ter actualisatie van bijlage D (excretieforfaits). 

Geachte heer/mevrouw,  

Wij hebben een vleesveebedrijf waarbij we runderen houden voor de vleesproductie.  De runderen 

en stierkalveren worden als streekproduct verkocht aan lokale slagers. Onze dieren worden 

gehouden in een strostal en zomers in het land. Door de ruige stalmest hebben wij gronden met een 

rijk bodemleven. Wij doen op onze percelen ook veel aan agrarisch natuurbeheer.  

Wij zijn jonge ondernemers die de afgelopen jaren met ons bedrijf stappen hebben gezet.  Zo hebben 

wij ons bedrijf uitgebreid met een nieuwe strostal. Uiteraard hebben wij hiervoor alle gestelde 

vergunningen verkregen zo ook onze NB-vergunning.  Met de zekerheden van de vergunningen 

hebben wij geïnvesteerd omdat wij dachten zekerheid  te hebben dat  wij ons huidige aantal koeien 

konden houden met het daarbij behorende aantal ha landbouwgrond.  Er was geen enkele 

aanwijzing dat de excretieforfaits met een dergelijk groot percentage aangepast zouden gaan 

worden.  

De huidige tabel is zelfs vastgesteld voor de periode van 2019-2021. Er zijn geen redenen waardoor 

wij er rekening mee moesten houden dat deze excretieforfaits in tussentijds herzien zouden worden.  

Daarbij zijn de rekenmethodes en uitgangspunten niet inzichtelijk gemaakt en zijn de 

adviesrapporten in concept toegevoegd.  

De volgende punten inzake de voorgestelde ontwerpregeling  willen wij melden: 

- Wij houden veel dieren in categorie 122. De nieuwe normen komen geheel niet overeen met 

de praktijk. De aantal m3 geproduceerde vaste mest per dier opgenomen in de regeling zijn 

niet reëel, waardoor er op papier veel meer mest is dan werkelijk op onze boerderij.  

Als deze normen worden doorgevoerd, moeten wij veel mest gaan afvoeren.  Doordat er 

werkelijk veel minder m3 mest zijn dan op papier hebben wij te kort mest om onze eigen 

gronden te bemesten en het rijke bodemleven te behouden. Dit heeft veel gevolgen voor ons 

bedrijf. 

- Wij houden vrouwlijke runderen en mesten deze af om de juiste vleeskwaliteit te krijgen.  Dit 

zijn dieren die eerst als zoogkoe werden gehouden. Deze dieren behoren momenteel in 

categorie 122. In de voorgestelde actualisatie is opgenomen dat vleesvee in categorie 122 

geen kalf heeft gekregen.  Hierdoor is er geen categorie meer opgenomen  waar onder deze 

runderen behoren.  

- Het is onbehoorlijk om de normen op een dergelijk korte termijn,  met zulke percentages aan 

te passen zonder dat er met de sector in overleg getreden is.  

 

 

 



- Minister Schouten geeft de laatste tijd heel veel berichten af dat zij kringlooplandbouw en 

streekproducten belangrijk vind en wil ondersteunen om meer voedsel op deze wijze te 

produceren. Met ons bedrijf sturen wij al jaren op deze speerpunten. Maar met het 

doorvoeren van bovenstaande actualisatie is het de vraag of ons bedrijf kan blijven 

voortbestaan.  

 Daarom het dringende verzoek van ons: 

Laat de tabellen voor vleesvee ongemoeid tot en met 2021, en ga met onze sector in gesprek over 

eigen diercategorieën voor vleesvee gekoppeld aan de juiste excretienormen die aansluiten bij onze 

dagelijkse vleesvee praktijk. 

Met vriendelijke groet,  

Sjoerd en Lisette Witteman 

Meerpolder 34 

2717 PB Zoetermeer 

06-29592043 

Info@groenehartrund.nl 

 

 

 


